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SE-BRM.0012.3.11.2023 

 

PROTOKÓŁ Z POSIEDZENIA 

KOMISJI BUDŻETU I FINANSÓW RADY MIASTA I GMINY KÓRNIK 

w dniu 7 grudnia 2023 roku 

 

 

Posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów RMiG Kórnik odbyło się 7 grudnia  

2023 roku, w godzinach 8:30 – 9:49, w sali posiedzeń Ratusza Bnińskiego. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 radnych. 

 

Obecni: 

1. Anna Maria Andrzejewska 

2. Beata Bruczyńska 

3. Maciej Brylewski 

4. Dominika Buczkowska 

5. Iwona Cupryjak 

6. Stanisław Duszczak 

7. Roman Genstwa 

8. Krystyna Janicka 

9. Jarosław Janowski 

10. Magdalena Kosakowska 

11. Iwona Kosmalska 

12. Łukasz Kwas 

13. Adam Lewandowski 

14. Jarosław Mieloch 

15. Magdalena Pawlaczyk 

16. Andrzej Regulski 

17. Jerzy Rozmiarek 

18. Andrzej Surdyk 

19. Jerzy Walczyk 

20. Agnieszka Wiśniewska 

21. Adam Zydroń 
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W posiedzeniu uczestniczyli także burmistrz Przemysław Pacholski, wiceburmistrz 

Sebastian Wlazły, wiceburmistrz Bronisław Dominiak, skarbnik Katarzyna Szamałek  

i sekretarz Iwona Pawłowicz – Napieralska. 

 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad: 

Przewodniczący komisji Stanisław Duszczak otworzył posiedzenie i powitał 

zebranych. Sprawdził obecność. Stwierdził, że w posiedzeniu uczestniczy  

12 członków komisji (radna Magdalena Pawlaczyk spóźniła się na posiedzenie). 

Komisja miała kworum i mogła podejmować prawomocne decyzje. Przewodniczący 

przypomniał, że obradujących obowiązuje Klauzula informacyjna w związku  

z rejestracją nagrań komisji Rady Miasta i Gminy Kórnik. Treść dokumentu stanowi 

załącznik do protokołu. Następnie przedstawił porządek obrad posiedzenia,  

do którego nie wniesiono uwag.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Jarosław Janowski, Krystyna 

Janicka, Iwona Kosmalska, Adam Lewandowski, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, 

Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (9) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika 

Buczkowska, Magdalena Kosakowska, Łukasz Kwas, Jarosław Mieloch, Magdalena 

Pawlaczyk, Agnieszka Wiśniewska 

 

Radne Krystyna Janicka i Iwona Kosmalska nie głosowały za pomocą systemu 

Esesja. 

 

Przyjęty dokument przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
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3. Zaopiniowanie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej MiG Kórnik na lata 

2024 - 2037 oraz projektu budżetu MiG Kórnik na 2024 rok: 

a) zaopiniowanie wniosków komisji merytorycznych RMiG Kórnik. 

4. Zajęcie stanowiska w sprawie pisma stowarzyszenia TY Decydujesz. 

5. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski. 

6. Zakończenie posiedzenia. 

 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia: 

Projekt protokołu z poprzedniego posiedzenia jest załącznikiem.  

Nie zgłoszono zastrzeżeń. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Adam Lewandowski, Andrzej Regulski, Jerzy 

Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (9) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika 

Buczkowska, Magdalena Kosakowska, Łukasz Kwas, Jarosław Mieloch, Magdalena 

Pawlaczyk, Agnieszka Wiśniewska 

 

3a) Zaopiniowanie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej MiG Kórnik na lata 

2024 - 2037 oraz projektu budżetu MiG Kórnik na 2024 rok - zaopiniowanie 

wniosków komisji merytorycznych RMiG Kórnik: 

Projekty i wnioski są załącznikami do protokołu. 

Radna Iwona Kosmalska, zastępczyni przewodniczącej K.ROŚ, przedstawiła 

wniosek. Radny Jerzy Rozmiarek wyjaśnił, że badania gleb są wymagane  

w procedurze pozyskania dofinansowania do zakupu wapna. Burmistrz Przemysław 

Pacholski wyjaśnił, że w projekcie przyszłorocznego budżetu zaproponował 18 tys. zł 

na taki cel. Dodał, że w 2023 roku z puli wydanych zostało 2 tys. zł. Zapewnił, że jeśli 

potrzebne będą środki większe niż 18 tys. zł, w ciągu roku pieniądze będą 
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uzupełnione. Radny Jerzy Rozmiarek podkreślił, że zmieniła się struktura dopłat,   

w związku z tym badań gleb będzie prowadzonych więcej. Przewodniczący Stanisław 

Duszczak uznał deklarację burmistrza za wystarczającą i powiedział, że wniosek 

można uznać za bezzasadny. Radny Jerzy Rozmiarek powiedział,  

że na styczniowym posiedzeniu K.ROŚ będzie wnioskował o zamieszczenie  

w Kórniczaninie informacji o dopłatach. 

Głosowano w sprawie: 

odrzucenia wniosku K.ROŚ z uwagi na zabezpieczenie środków w projekcie budżetu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Adam Lewandowski, Andrzej Regulski, Jerzy 

Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (9) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika 

Buczkowska, Magdalena Kosakowska, Łukasz Kwas, Jarosław Mieloch, Magdalena 

Pawlaczyk, Agnieszka Wiśniewska 

 

Do obradujących dołączyła radna Magdalena Pawlaczyk. 

Od tego momentu w obradach uczestniczyło 13 radnych. 

 

Burmistrz Przemysław Pacholski, odnosząc się do wniosku K.IRiPP powiedział,  

że budowa ul. Topolowej w Kórniku – Bninie została zaplanowana na 2024 rok. 

Zadanie jest realizowane, środki przypisane są do wydatków niewygasających. 

Odnosząc się do załączonego do wniosku komisji pisma sołtysa Żernik burmistrz 

Przemysław Pacholski wskazał, że dokument wpłynął po sporządzeniu projektu 

budżetu. Burmistrz podkreślił, że w Żernikach prowadzonych było, i jest, dużo 

inwestycji, w tym budowa drogi prowadzącej przez wieś – koszt 3 mln zł. Burmistrz 

wskazał, że mieszkańcy powinni wypracować wnioski w ciągu roku i przekazać  

je we właściwym czasie, przed sporządzaniem projektów budżetu i wpf. 

Przewodniczący Stanisław Duszczak podkreślił, że wyjaśnienia dotyczące  

ul. Topolowej uważa za wystarczające. Przypomniał, że zapewnienia burmistrza 
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dotyczące modernizacji ul. Zwierzynieckiej w Kórniku – Bninie również zostały 

zrealizowane. Wiceburmistrz Bronisław Dominiak powiedział, że została podpisana 

umowa z projektantem. Problemy, np. związane z szerokością pasa drogowego,  

są stopniowo rozwiązywane. Radne Krystyna Janicka i Iwona Kosmalska wyraziły 

nadzieję, że zadanie zostanie zakończone w 2024 roku. Podkreśliły, że mieszkańcy 

czekają na inwestycję ponad 20 lat. Radny Jarosław Janowski zgodził  

się, że wniosek sołtysa Żernik nie został przekazany we właściwym czasie. Zapytał 

jednak, czy działania związane z dostosowaniem świetlicy do potrzeb osób  

z niepełnosprawnością można wykonać w 2024 roku i jakiej wysokości środki należy 

na to przeznaczyć. Wiceburmistrz Bronisław Dominiak wyjaśnił, że świetlica znajduje 

się w pomieszczeniu po kotłowni, prowadzi do niej kilka stopni. Pomieszczenie 

jest wyremontowane, ale trzeba zapewnić podjazd dla wózków. W przyszłym roku 

zostanie wybrane najlepsze rozwiązanie techniczne i zlecone sporządzenie 

dokumentacji. Wiceburmistrz zapewnił, że zadanie będzie wykonane. 

Przewodniczący Stanisław Duszczak zaproponował złożenie aplikacji  

o dofinansowanie ze środków PFRON. Następnie zgodził się, że wnioski do budżetu 

powinny wpływać wg określonych procedur. Radny Adam Lewandowski 

zaproponował, by urząd odpisał sołtysowi, że rozmowy nt. prac w świetlicy  

w Żernikach są prowadzone. Burmistrz zgodził się z sugestią. Radny Roman 

Genstwa także uznał, że stosowanie procedur w związku z planowaniem budżetu 

jest niezbędne. Podkreślił, że uznanie pierwszego wniosku może zachęcić innych 

sołtysów do występowania poza przyjętymi ramami. Opinie poparł radny Adam 

Zydroń. Radna Iwona Cupryjak powiedziała, że sołtysi mogą nie być świadomi 

procedur lub ich nie przestrzegać. Przypomniała, że w poprzednich kadencjach 

sołtysi we wrześniu składali wnioski do komisji rozwoju, a burmistrz określał 

możliwości gminy w stosunku do danego sołectwa. Radna uznała, że taki system 

wspomagał burmistrza. Burmistrz Przemysław Pacholski wskazał, że sołtysi 

omawiają z nim potrzeby, w szczególności inwestycje, których realizacja 

zapoczątkowana jest środkami z FS. 

Głosowano w sprawie: 

odrzucenia wniosku K.IRiPP z uwagi na trwające prace i zabezpieczenie środków  

w projekcie budżetu.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Jarosław Janowski, Iwona 

Kosmalska, Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy 

Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk 

PRZECIW (1) 

Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krystyna Janicka 

NIEOBECNI (8) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika 

Buczkowska, Magdalena Kosakowska, Łukasz Kwas, Jarosław Mieloch, Agnieszka 

Wiśniewska 

 

Głosowano w sprawie: 

odrzucenia wniosku sołtysa Żernik.  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Jarosław Janowski, Adam Lewandowski, 

Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Jerzy Walczyk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Iwona Kosmalska, Magdalena Pawlaczyk, 

Andrzej Surdyk, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (8) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika 

Buczkowska, Magdalena Kosakowska, Łukasz Kwas, Jarosław Mieloch, Agnieszka 

Wiśniewska 

Skarbnik Katarzyna Szamałek omówiła opinie RIO dotyczące projektu budżetu  

MiG Kórnik na 2024 rok, Wieloletniej Prognozy Finansowej MiG Kórnik na lata 2024 

– 2037 i możliwości sfinansowania przez MiG Kórnik deficytu budżetu. Dokumenty  

są załączone do protokołu. Przewodniczący Stanisław Duszczak wyraził 
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zadowolenie, że ze środków funduszu antyalkoholowego będzie można finansować 

funkcjonowanie izby wytrzeźwień. Skarbnik wskazała, że niektóre gminy Powiatu 

Poznańskiego stosują rozwiązanie od dwóch lat. 

Radna Magdalena Pawlaczyk zapytała, czy w budżecie zapisano środki  

na utworzenie dwóch oddziałów dla dzieci z niepełnosprawnością w przedszkolu  

w Kórniku – Bninie. Burmistrz Przemysław Pacholski odpowiedział, że tak. Pieniądze 

nie są przypisane do konkretnej placówki. 

Głosowano w sprawie: 

budżetu MiG Kórnik na 2024 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej 

Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (8) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika 

Buczkowska, Magdalena Kosakowska, Łukasz Kwas, Jarosław Mieloch, Agnieszka 

Wiśniewska 

 

Głosowano w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej MiG Kórnik na lata 2024 - 2037.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej 

Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (8) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika 

Buczkowska, Magdalena Kosakowska, Łukasz Kwas, Jarosław Mieloch, Agnieszka 
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Wiśniewska 

 

4. Zajęcie stanowiska w sprawie pisma stowarzyszenia TY Decydujesz: 

Pismo jest załącznikiem do protokołu.  

Stowarzyszenie wnosi o zmianę stałych obwodów do głosowania na obszarze Miasta 

i Gminy Kórnik. Burmistrz Przemysław Pacholski powiedział, że urząd prowadzi 

rozmowy z komisarzem wyborczym w związku z przygotowaniami do wyborów 

samorządowych. Z uwagi na wzrost liczby mieszkańców w PN części gminy  

1 mandat z obszaru miejskiego powinien być przeniesiony do okręgu 3 (Kamionki, 

Koninko, Świątniczki, Szczytniki, część Borówca). Zmiany związane z liczbą 

mieszkańców dokonywane są do trzech miesięcy przed wyborami. Burmistrz 

powiedział, że stowarzyszenie wystąpiło do komisarza o zmianę granic okręgów. 

Komisarz wystąpił do rady o opinię w tej sprawie. Opinia nie będzie wiążąca. 

Sekretarz Iwona Pawłowicz – Napieralska omówiła przepisy określające zasady 

tworzenia okręgów wyborczych i wprowadzania ewentualnych zmian. Podkreśliła,  

że decyzja o kształcie okręgów należy do komisarza, który może zasięgać opinii.  

Z założenia granice okręgów są stałe. Zmienić je można w przypadku zmiany granic 

administracyjnych miejscowości lub jednostek pomocniczych. Liczba mieszkańców 

przypadających na jeden mandat powinna być podobna. W celu jej określenia 

wylicza się średnią i dostosowuje do przepisów mówiących o liczbie mandatów  

w okręgu. W gminie liczącej powyżej 20 tys. mieszkańców jest to 5-8 mandatów. 

Wprowadzenie zmian zgodnie z propozycją stowarzyszenia TY Decydujesz 

spowodowałoby zmniejszenie okręgu 2, na który, zgodnie z liczbą mieszkańców, 

przypadłyby 4 mandaty. Rozwiązanie nie spełnia wymogów prawa. Uwzględnienie 

wniosku stowarzyszenia wymusiłoby wprowadzenie zmian w prawie wszystkich 

okręgach w gminie. Sekretarz przytoczyła argument z wniosku mówiący  

o „nienaturalnym podziale Borówca”. Przypomniała, że miejscowość została 

podzielona w 2015 roku na wniosek mieszkańców i po przeprowadzeniu konsultacji. 

Burmistrz Przemysław Pacholski podkreślił, że nie ma podstaw do wprowadzania 

radykalnych zmian. Powtórzył, że jedyną koniecznością jest przeniesienie mandatu  

z okręgu 1 do 3, z uwagi na znaczny wzrost liczby mieszkańców w PN części gminy. 

Przewodniczący Stanisław Duszczak zapytał, czy możliwe jest połączenie w jednym 

okręgu obszarów wiejskich i miejskich. Sekretarz odpowiedziała, że nie. 

Przewodniczący komisji oświadczył, że nie widzi podstaw do poparcia wniosku 
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stowarzyszenia TY Decydujesz. Radny Jarosław Janowski powiedział,  

że przedstawione argumenty są jasne i czytelne. Odnośnie podziału Borówca 

podkreślił, że radni dbają o całą wieś. Nie ma powodów, by radni wybrani w różnych 

okręgach nie współpracowali. Radny uznał, że wniosek jest bezzasadny z uwagi  

na niezgodność proponowanych rozwiązań z przepisami i nieracjonalny. Burmistrz 

Przemysław Pacholski, odnosząc się do wzrostu liczby mieszkańców wskazał,  

że zmiany dotyczące liczb mandatów nie mogą być dokonywane po wyborach,  

z uwagi na zmieniające się proporcje w liczbie mieszkańców w danym rejonie. 

Możliwe jest, że przed następnymi wyborami samorządowymi rozkład mandatów 

kolejny raz będzie musiał ulec zmianie. Radny Jerzy Walczyk odniósł się do średniej 

liczby mieszkańców przypadającej na 1 mandat w MiG Kórnik – 1524 osoby. 

Wskazał, że w okręgu nr 3 średnia to obecnie 1855 osób, a w okręgu nr 1 to 1400 

osób. Zmiany są konieczne. Przewodniczący Adam Lewandowski podziękował  

za przedstawione informacje. Przewodniczący Stanisław Duszczak podkreślił,  

że przez lata dzięki Kórnikowi rozwijały się okoliczne wsie. Należy więc pamiętać,  

że w mieście także trzeba prowadzić inwestycje. 

Głosowano w sprawie: 

nieuwzględnienia wniosku stowarzyszenia TY Decydujesz.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej 

Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (8) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Dominika 

Buczkowska, Magdalena Kosakowska, Łukasz Kwas, Jarosław Mieloch, Agnieszka 

Wiśniewska 

 

5. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski: 

Przewodniczący Stanisław Duszczak zwrócił uwagę na brak iluminacji świątecznych 

na placu przy ul. Władysława Zamoyskiego w Kórniku. Burmistrz Przemysław 

Pacholski podziękował za przypomnienie i przeprosił za przeoczenie. 
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Radny Andrzej Regulski zapytał, czy podjęto działania w związku z kupnem budynku 

w Kórniku, przy ul. Wodnej. Burmistrz Przemysław Pacholski powiedział, że urząd 

analizuje temat. Zostanie zlecona wycena nieruchomości. Możliwości 

zagospodarowania muszą być skonsultowane z konserwatorem zabytków. 

 

6. Zakończenie posiedzenia: 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Stanisław Duszczak 

zakończył posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów. 

  

 

Przewodniczący Komisji 

  

 /-/ Stanisław Duszczak 

 

Protokołowała Helena Cyranik    


